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Akademisk Skytteforening 

Referat af generalforsamlingen 
23. april 2025 

 

Dagsorden til AS generalforsamling jf. vedtægternes § 28, stk. 3. 
 

1. Valg af dirigent.  

2. Formanden aflægger beretning.  

3. Kassereren forelægger det reviderede regnskab til godkendelse.  

4. Behandling af indkomne forslag.  

5. Kassereren forelægger budget til godkendelse.  

6. Fastsættelse af kontingent jf. § 8.  

7. Valg af bestyrelse, jf. § 11.  

8. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant, jf. § 25.  

9. Valg af repræsentanter til organisationer uden for Akademisk Skytteforening.  

10. Eventuelt.  

 
 

Ad 1. Valg af dirigent. 

 

Formanden foreslog 3740 Erling Heidler som dirigent, hvilket blev godkendt.  

 

 Dirigenten fastslog, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt i AS-blad # 1. 

 Han konstaterede, at formandens beretning havde været på hjemmesiden i 

mere end 14 dage og var udsendt til medlemmerne. 

 Han forudsatte, at alle havde læst den, og kunne derfor godkende både pro-

ceduren og generalforsamlingens lovlighed. 

 Han oplyste, at sekretæren 4682 Søren Andersen var udpeget som referent. 

 Ved optælling konstaterede han, at der - jf. vedtægternes § 30 - var mødt 19 

stemmeberettigede medlemmer.  

 Han forespurgte, om der var bemærkninger til dette, og da det ikke var tilfæl-

det, gav han ordet til formanden. 

 

Ad 2. Formanden aflægger beretning.  

 

Formandens beretning, som har været lagt på hjemmesiden. 

Se bilag fra side 7. 

 

Formanden gav følgende supplerende bemærkninger: 

 

I forbindelse med formandens supplerende bemærkninger rejste de deltagende sig 

indledningsvis og mindedes følgende afdøde medlemmer:  
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4374   Pelle Goldin 17. juli 

4658   Eli Heckscher 10. september 

4186   Jørgen Søe Westergaard 21. september 

4068   Kjeld Holmehave 28. december  

1518   Arne Steen Sørensen 28. februar 2025 

 Han døde på sin 99 års fødselsdag. 

 

Æret været deres minde.  

 

Formanden fortsatte derefter som følger: 

I den udsendte beretning for 2024 er året fremhævet som ekstraordinært fordi:  

 Foreningens medlemstal i forhold til 2023 er steget i gymnastik; feltsport og 

skydesektionen.  

 Feltsportssektionens satsning på intro-arrangement og træning af O-løbere 

gjorde, at AS som forening kunne markere sig ved årets mesterskaber  

 Sandbjerginspektørens indkøb af ATV, trailer, telt samt nyt værktøj gør det 

sjovt at hjælpe til ved de årlige samlinger.  

 AS og P7 giver mindre erfarne skytter og feltsportsudøvere mulighed for at 

deltage. Prøveforløb med konkurrence rettet mod jægere tilføjes i 2025. 

 

Fremadrettet ønsker AS som Forening, at nye medlemmer bliver aktive medlemmer, 

der kan og vil bidrage til Foreningens aktiviteter.  Aktivitetsudvalget programsatte i 

2024 og 2025 aktiviteter for nye medlemmer. Af 41 nye medlemmer mødte 11 frem i 

marts måned i DGI byen. Anden aktivitet på Høje Sandbjerg primo maj ser på nuvæ-

rende tidspunkt ud til at blive aflyst grundet for få tilmeldinger. Sidste aktivitet bliver 

den 30. august til AS foreningsdag.  

 

Efter den 30. august vil aktivitetsudvalget, udvalgte nye medlemmer og bestyrelsen 

samles og udarbejde intro 2026 for nye medlemmer.  

 

Formanden fremhævede følgende udfordringer for året 2025:  

 Der skal fastlægges en ny kommunikationsplan for AS som forening, da Re-

daktøren Erling Heidler ønsker at trække sig som redaktør for Bladet med 

årets udgang. Flere modeller overvejes, og jeg ser gerne disse debatteret i 

AS-blad 2025-3 og -4.  

 En bredere og dybere fordeling af instruktør og arbejdsopgaver i Skydesekti-

onen samt støtte fra AS til talenter. 

 At finde en dygtig instruktør til gymnastiksektionen. 

 

Afslutningsvis takkede formanden bestyrelsen og aktivitetsudvalget for de gode ind-

spil under møder og ihærdighed med at drive de mange aktiviteter, der kendetegner 

AS som Forening. 

 

Dirigenten forespurgte, om der var bemærkninger til formandens beretning og de 

supplerende bemærkninger. 
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Morten Hammer påpegede unøjagtigheder i beskrivelsen af skydesektionens aktivite-

ter. Mortens tilføjelser er fremhævet: 

Skyttekongeskydningen blev vundet af Ola Hvamstad for tredje år i træk. Des-
værre blev skydningen kun gennemført af 3 deltagere. 

Ola vandt også Foss pokalen med 3 sejre af 6 mulige. Olas pointhøst i de 
tre skydninger var 148, 147 og 146 point! 

XXX-pokalen blev vundet af Morten Hammer. 
Feltskyttepokalen blev vundet af Finn Scheibye, som også var den eneste, der 
deltog i alle 9 pointgivende skydninger. 

Finn vandt også Collet pokalen, Schmiegelow pokalen og Poul Glesners 
mindepokal. 

 

Erling Heidler redegjorde for baggrunden for sit ønske om afgang som redaktør. 

 

Ad 3. Kassereren forelægger det reviderede regnskab til godkendelse. 

 

Dirigenten fik forevist originalregnskaberne underskrevet af alle bestyrelsesmedlem-

mer og revisorer. Kassereren udleverede og gennemgik regnskaberne. 

 

Akademisk Skytteforening 

Indtægter 
Kontingenter er på samme niveau som sidste år. 
 

Renteindtægter er væsentligt højere end sidste år. Bedre afkast fra værdipapirer og 
indestående på bankkonti har også givet lidt rente.  
 

Øvrige tilskud kommer fra Ove Popp Poulsens fond for Akademiske Skytter, Grete og 
Sigurd Pedersens Fond, De Akademiske Skyttefonde og tilskud fra Københavns 
Kommune.  
 

Udgifter aktiviteter 
Inspektionernes udgifter svinger en del fra år til år. Det store udsving for feltsports-
sektionen skyldes indkøb af våben. 
 

Sandbjerg regnskabet har givet et lille overskud.  
 

Bladet er blevet dyrere på grund af stigende trykkeudgifter og væsentlige stigninger 
på porto.  
 

Udgifter administration 
Er som sidste år.  
 

Resultat 
Et overskud på kr. 92.624 som overføres til kapitalkontoen. 
 
Balancen  
Foreningen har en særdeles en pæn aktivmasse og egenkapital.  
Foreningen har ejendommen Høje Sandbjerg som i regnskabet er bogført til 1 kr.  
I sidste års regnskab var vurderingen ca. kr. 33 mio., men efter henvendelse til vur-
deringsstyrelsen er det nu korrigeret til ca. kr. 2 mio., hvilket er på linje med tidligere 
år. 
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De Akademiske Skyttefonde 
 
Regnskabet er bedre end tidligere år på grund af stort udbytte på Danske Bank akti-
er. Der er udloddet kr. 12.000 til AS.  
 

Ove Popp Poulsens fond for Akademiske Skytter 
 
Der var et resultat før uddelinger på kr. 213.127. Der er udloddet kr. 396.600 til Aka-
demisk Skytteforening. 
 
På forespørgsel fra 3612 Sven Mørup uddybede kassereren afslutningsvis fundatsen 

for Popps fond samt hvilke formål den yder støtte til. 

 

Ad 4. Behandling af indkomne forslag. 

 

Foreningen har ikke modtaget forslag. 

 

Ad 5. Kassereren forelægger budget til godkendelse. 

 

 Budgettet fremgår af side 8 og side 11 i regnskabet. 

 Der er budgetteret med højere kontingentsats i 2023 og kontingentindtægter 
er derfor forøget med ca. tkr. 25. 

 Under øvrige tilskud er der budgetteret tilskud fra De Akademiske Skyttefonde, 
Popps Fond og Københavns Kommune, men for øjeblikket ikke andre fonde. 

 Der er budgetteret med et væsentligt højere aktivitetsniveau i feltsportssektio-
nen til deltagelse i stævner, mens øvrige aktiviteter er som tidligere år. 

 Budgettet viser et overskud på tkr. 73. 
 
3801 Birger Hoff argumenterede for, at godkendelsen af budgetter i princippet er en 
dårlig ide, hvortil dirigenten påpegede, at den aktuelle proces er som fastlagt i for-
eningens vedtægter. 
 

 

Ad 6. Fastsættelse af kontingent jf. § 8. 

For første gang siden 2011 foreslår bestyrelsen en forhøjelse af kontingentsatserne. 
Begrundelsen er stigende priser og højere udgifter til aktiviteterne. I det forgangne år 
(2024) ville der være et underskud på ca. kr. 70.000, hvis det ikke var for tilskud fra 
Popps Fond, og disse tilskud er øremærket til nogle få områder. 
 
Forslag til kontingent pr. halvår 
 Til og med 24 år kr. 330 
 25 til og med 65 år kr. 450 
 Over 65 kr. 330 
 Passive kr. 180 

 

3793 Morten Hammer spurgte, hvorvidt bestyrelsen har overvejet mulighederne for 
omfordeling af midler. 
 

Kassereren bekræftede. at man afsøger mulighederne indenfor de givne rammer, 
herunder i form af tilskud til medlemsaktiviteter m.m. Tillige har man hensat væsentli-
ge midler til f.eks. bygninger og aktiviteter på Høje Sandbjerg. 
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Ad 7. Valg af bestyrelse, jf. § 11. 

 

Den nuværende bestyrelse ønsker at fortsætte. Der fremkom ingen modforslag. 

 

Formand  4125 Peter Wester.  

Sekretær  4290 Søren Andersen.  

Næstformand  4276 Palle Skovhus Jensen.  

Kasserer  3448 Bo Scheibye.  

Sandbjerginspektør  3801 Birger Hoff.  

Skydeinspektør  3745 Finn Scheibye.  

Gymnastikinspektør  3098 Peter Martin Lund.  

Feltsportsinspektør  4431 Christian Saxe.  

Inspektør for HJV-sektionen  4244 Martin Larsen. 

 

Bestyrelsen blev valgt. 

 

Ad 8. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant, jf. § 25. 

 

Bestyrelsen foreslår genvalg således: 

 

Sagkyndig revisor  3990 Hans Jørgen Vaaben.  

Kritisk revisor  3793 Morten Hammer.  

Suppleant  3612 Svend Mørup.  

 

De foreslåede blev valgt. 

 

Ad 9. Valg af repræsentanter til organisationer uden for Akademisk Skyttefor-

ening. 

 

Til bestyrelsen for de Akademiske Skyttefonde foreslår bestyrelsen genvalg af: 

 

4185 Steen Vestergaard Andersen.  

 

Den foreslåede blev valgt. 

 

I Popps Fond for Akademiske skytter er Akademisk Skytteforening repræsenteret 

som følger: 

 

Formanden, Sandbjerginspektøren, Skydeinspektøren 

 

I Akademiske Skyttefonde er Akademisk Skytteforening repræsenteret med følgende 

3 faste medlemmer: 

 

Formanden, Næstformanden og Kassereren 

 

 



Ad 10. Eventuelt:

A) 3612 Sven Mørup: I værket "Faldne i Danmarks frihedskamp" nævnes Dyrlæ-
ge Albert Carlo lversen som medlem af AS. Han står dog ikke på vores min-
detavle og kan ikke umiddelbart findes i vores medlemsregister. Ad anden vej
er det dog fremkommet, at han har deltaget i feltpionerkursus før 1922 med
medlemsnummer 1151. Det foreslås at undersøge sagen via bestyrelsesrefe-
rater fra omkring 1945 og frem. I positivt fald bør det herefter overvejes at op-
rette en mindetavle.
Erling Heidler nævnte, at hgn ikke har været i stand til at finde information i det
materiale, han har adgang til.
Formanden indvilgede i at undersøge sagen yderligere med specifik fokus på
vedkommendes mulige medlemskab af Akademisk Skytteforening, subsidiært
S§fitekorpset.

B) Formanden bad 4206 Carsten Sveding redegøre for aktiviteterne for nye med-
lemmer, hvilket affødte følgende beretning:
Formanden udsendte en invitation til 41 nye medlemmer med tilbud om delta-
gelse ifølgende 2 arrangementer:

a. lntroaften i DGI byen i marts måned resulterede i 11 deltagere, primætt
skytter.

b. lntrodag i Høje Sandbjerg primo maj. Der indkom blot 5 tilmeldinggr,
derfor aflyst

Hertil kommer:
c. Foreningsdagen den 30. august er åben for alle medlemmer, nye som

gamle, og håbet er at dette arrangement kan hjælpe til at stimulere op-
bygningen af bånd på tværs i foreningen.

Generelt er der mange tilbud og en tendens til, at nye medlemmer i stigende'
grad kommer og går. Det foreslås at fokusere på en mere aktiv og opdateret
hjemmeside samt at optrappe aktiviteterne med fokus på skytter og rekrutte-
ri n g ti I feltsport fra orienterin gskl ubberne.

Der var ikke yderligere bemærkninger

Dirigenten takkede for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen kl. 2A:20

Referent:4682 Søren Andersen

6

Dirigent: Erling Heidler

,
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Akademisk Skytteforening 

Bilag til referat af generalforsamling 23. april 2025 

Kunne læses på hjemmesiden forud for generalforsamlingen 

 

Formandens beretning for 2024 
 

Jf. foreningens vedtægter, dagsordenens pkt. 2. 
 
Bedes læst inden deltagelse i generalforsamlingen. 
 
Ad 2. Formanden aflægger beretning  
 

Foreningen har haft et ekstraordinært år i 2024, der udmærker sig ved: 

 Danmarksmesterskabet og World Cup i Biathlon Orientering april 2024, hvor 
AS var medarrangør og markerede sig med et stort antal deltagere og mange 
podieplaceringer.  

 Nyanskaffelser af salongeværer til felt-sportssektionen,  

 indkøb af nyt tidssvarende el værktøj og ATV (All Terrain Vehicle) 

 samt nyt telt til brug for samlinger og sociale arrangementer.  
 

 Skyde-, gymnastik- og hjemmeværnssektionen aktiviteter er forløbet planmæs-
sigt.  
 

 Et fortsat udviklingsområde for alle sektioner er en konkretisering af de ved gene-
ralforsamlingen 2024 udmeldte målsætninger samt fastholdelse af de mange nye 
medlemmer som løbende tilgår AS. 
 
 Et forløb for nye medlemmer 2024 og primo 2025 er iværksat af Aktivitetsudval-
get. 
 

Fire medlemmer er i 2024 afgået ved døden:  

4374 Pelle Goldin 17. juli 

4658 Eli Heckscher 10. sept. 

4186 Jørgen Søe Westergaard 21. sept. 

4068 Kjeld Holmehave 28. dec. 

Æret været hans/deres minde. 
 

Foreningen havde pr. 31. december 2024 i alt:  
 Medlemmer  346 (+7)  
 Ny tilgang  37  
 Udmeldte  26  
 Døde  4 

Fordelt på  

 Aktive mænd  263  

 Aktive kvinder  46 

 Passive  35 

 Livsvarige  2  

Medlemskab i en del af året tæller som aktivt medlemskab.  
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Medlemmerne fordeler sig på sektionerne således:  

 Skydning  281 

 Gymnastik  29 

 Feltsport  50 

 Hjemmeværnet 40 

 Sandbjerg  16, 

 Uden sektionstilknytning  7  
En del er tilknyttet flere sektioner.  
 

Foreningen har i beretningsåret haft en medlemsfremgang på 7. 
 
Foreningsarrangementer  

 Nytårskur   33 deltagere 

 Kransophængning på Christiansborg 14 deltagere  
 Generalforsamling med spisning 19 deltagere  
 Sct. Hans aften med spisning og bål 30 deltagere  

 
Skydesektionen  
 

Antal skydere 
 

Antallet af aktive skytter i indberetningen til det Centrale Forenings Register udgjorde 
246 mod 243 i 2024.  
 

Skydeaktiviteterne 
 

Aktiviteten i DGI-byen var lidt lavere end i 2023. Patronsalget i DGI-byen udgjorde 
således 1.023 æsker salonpatroner á 50 skud svarende til ca. 54.000 skud til en pris 
på næsten 36 t.kr. 
 
 Deltagelsen i langdistance skydningerne lå lidt lavere end i 2023. Vi savner en 
tilgang af yngre skytter på 200 og 300 m samt terrænskydning. De stigende ammu-
nitionspriser er givetvis en del af årsagen til den lavere aktivitet, selv om vi har holdt 
priserne nede ved at indkøbe ammunition i Sverige. 
 
 Skyttekongeskydningen blev vundet af Ola Hvamstad for tredje år i træk. Des-
værre blev skydningen kun gennemført af 3 deltagere.  
 
 Ola vandt også Foss pokalen, der afgøres af de tre bedste liggende 15-skuds 
skydninger på 300 m. Olas pointhøst i de tre skydninger var 148, 147 og 146 point! 
 
 Feltskyttepokalen blev vundet af Finn Scheibye, som også var den eneste, der 
deltog i alle 9 pointgivende skydninger.  
 
 Finn vandt også Collet pokalen og Poul Glesners mindepokal. 
 
 Det samlede salg af langdistance og 9 mm ammunition udgjorde i 2024 i alt ca. 
37.000 t.kr. 
 
 25 m pistolskydningen på KSC lider fortsat under, at der ikke er en dedikeret 
leder af aktiviteten. 
 
Den traditionsrige skydning mod P7 blev i 2024 afviklet på Kalvebod. Anders Pe-
tersson vandt både baneskydningen og terrænskydningen og dermed også Ag- 
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netes hæderspris med hhv. Finn Scheibye og Ola Hvamstad på andenpladserne. 
Chr. Bannow blev tredje bedste danske skytte i alle tre skydninger. AS vandt hold-
skydningen på bane og P7 vandt terrænskydningen. 
 
 Foreningen ejer ved udgangen af 2024 i alt 105 våben, heraf 63 pistoler og re-
volvere. 
 
Stævneresultater 2024 
 
Ved Dansk Sportsskytte Forbunds danske mesterskaber, der blev afholdt på Kal-
vebod, vandt Andreas Hansen det danske mesterskab i Open Class for fjerde gang 
i træk. 
 
 Ved DGI Storkøbenhavns udendørs mesterskaber vandt Per Bannow hoved-
skydningen i Seniorklasse 2 på 50m med 196 p af 200 mulige. På 200 m vandt Ola 
Hvamstad stillingsmesterskabet med 143 + 137 p. Finn Scheibye vandt seniorklasse 
1 med 150 + 149 p. Per Bannow seniorklasse 2 med 141 + 144 p. 
 
 Ved DGI-Byens åbne 15 m stævne i november - som AS er medarrangør af - 
blev Zoltan Fráknói nr. 2 i mesterskabsskydningen på standardpistol i enhånds-
klasse 2, Finn Scheibye blev nr. 2 på standardpistol i klasse 1. 
 
Konklusion  
 
Skydesektionen arbejder fortsat for, at flere nye skytter kan fastholdes over en læn-
gere årrække. Herunder at nogle flere vil vise interesse for de udendørs discipliner på 
Kalvebod. Vores ambition understøttes af foreningens strategiske arbejde med Ud-
vikling af Akademisk Skytteforening. 
 
Feltsportssektionen  
 
Medlemmer 
Ved årsmødet 11. marts 2025 var der i alt 49 medlemmer i feltsportssektionen. Yder-
ligere to medlemmer forventes at tilgå primo april 2025. 
 
Aktiviteter siden sidste års årsmøde 
Året 2024 var kendetegnet ved mange nye og aktive medlemmer samt dyre og be-
sværlige anskaffelser at salonrifler og udstyr. 
 

 13. april - Biathlon skydning 
Hentede våben, ammunition og våbenskab i Helsingør inden skydning, så 
der i alt var 6 biathlon rifler at skyde med. Nye medlemmer med orienterings-
løbserfaring fra Søllerød og Allerød orienteringsklub deltog.  
 

 20. april - Intro Biathlon Orientering 
Landsholdet og nye medlemmer fik mulighed for at gennemføre én 3,2 km 
lang PO-bane med 10 poster i banen og 10 poster udenfor banen efterfulgt af 
en 3 km lang O-løb og skydning. 

 

 24.-26. april - DM Biathlon Orientering i Jægerspris 
Aksel Iversen, Birger Hoff, Peter Werling og Peter Wester var medarrangø-
rer af konkurrencerne. 
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Følgende 10 AS’er stillede op til konkurrencen: Christian, Emilie, Erik, Jens, 
Kai, Niels-Peter, Philip. Rikke, Troels og Ulrik.  

 

Resultatmæssigt udmærkede følgende sig. 

 Emilie Bæk Christiansen,  
   Danmarksmester i D-JUN, sprint 

 Erik Nielsen,  
   Danmarksmester i H-JUN, sprint 

 

Resultatet fra klassisk konkurrence:  

 Emilie Bæk Christiansen 
   Danmarksmester D-JUN, klassisk 

 Rikke Quist Møller  
   Danmarksmester DB, klassisk 

 Erik Nielsen  
   Danmarksmester H-JUN, klassisk 

 Philip Bæk Christiansen  
   2. plads H45, klassisk 

 Kai Willadsen  
   Danmarksmester H65, klassisk 

 Carsten Elhøj, Kai Willadsen og Steen Hasholt 
   2. plads SEN hold 

 

Resultater fra stafetten:  

 Rikke Quist Møller og Emilie Bæk Christiansen  3. plads D21, stafet 

 Ulrik Nielsen, Troels Christiansen og Erik Nielsen  3. plads H21, stafet 

 Kai Willadsen og Philip Bæk Christiansen  2. plads H/D 95, stafet 
 

 4. maj - Klubmesterskaberne i O-løb 
Jørgen Pedersen havde, med støtte fra Janni og sporhunden, som bane-
lægger ved året klubmesterskab i orienteringsløb lavet en 3,8 km lang ba-
ne, som gav et par udfordringer 
Aksel Munk Iversen, Birger Hoff, Christian Saxe, Niels-Erik Ottesen Han-
sen, Peter Werling og Peter Wester stillede op.  

 Christian Saxe blev årets klubmester i tiden 40:22. 
 

 1. juni 8. juni - Feltsport træning 
Træning til P7/AS - begge dage feltpistolskydning efterfulgt afstandsbedøm-
melse og kortlæsning og sluttelig et OTØ-løb. 

 

 15. juni - AS/P7 
AS kunne i år stille med Christian Saxe, Jesper Gottlieb, Jørgen Nielsen, 
Troels Christiansen og Ulrik Nielsen med Carsten Sveding som holdleder - 
ingen reserve. 
 

En fair feltpistolskydning med såvel stående som siddende skydestillinger 
blev vundet Christian Saxe med 3 point og med en spredning mellem delta-
gerne på op til 41 point. Vagn Laursen havde - igen i år - indvilget i at tilrette-
lægge og gennemføre afstandsbedømmelse og kortlæsning. De blev vanske-
liggjort af kraftig regn - ingen skriveredskaber virkede, og kortet fik runde 
mærke områder, når man havde ført nålen igennem. Ulrik Nielsen vandt af-
standsbedømmelsen med 4 point (max. 14) og kortlæsningen med 6 point 
(max. 42).  
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Ulrik Staugaard havde lavet en krævende 7 km bane på det opdaterede 
Gribskov Nord kort. Kortet var et stort A3-kort i 1:7.500, men pga. af vejret 
var det vanskeligt at læse de orienteringsmæssige detaljer, som Ulrik havde 
udvalgt at benytte til flere af posterne. Christian Saxe havde taget pandelam-
pe med, og flere gav udtryk for, at det var godt set! 
Troels Christiansen vandt O-løbet på 49 min, skarpt forfulgt af Ulrik Nielsen, 
som brugte 58:30 min. Andre brugte op mod halvanden time.  
 
Håndgranatkast gennemførtes på de kortere veteran- (55 år) længder, og her 
viste Troels Christiansen og Jesper Gottlieb at kastearmen stadigvæk virke-
de, idet de kun fik 10 point (max. 20).  

 

Ulrik Nielsen vandt såvel teknikprisen som individuelt.  
Ulrik Nielsen, Troels Christiansen og Christian Saxe vandt holdkonkurrencen 
med et klækkeligt forspring til P7; 317 point mod P7 holdets 421 point. 

 

 7.-10. august - WM Biathlon Orientering 
Carsten Elhøj, Christian Saxe, Kai Willadsen, Peter Wester og Steen Has-
holt deltog.  
Klassisk var i H55 en kombination af 3 km svært PO-løb, som resulterede i 
mange fejl mm’er, 5 km svært O-løb og en skydning, som gav mange bom. 
Poster i ”Bermuda-firkanten” (kan for interesserede udpeges) krævede ind-
løb fra 3 forskellige retninger. En så rutineret løber som Christian Saxe måt-
te bruge 2 timer og 20 minutter på at gennemføre konkurrencen. 

 Christian Saxe   
     3. plads M55, klassisk 

 Kai Willadsen   
     2. plads M70, klassisk  

 

Sprinten blev gennemført i silende regn, men banerne var mere regulære, 
så de store bom blev undgået. 

 Kai Willadsen  
     2. plads M70, sprint 

 

I stafetten skulle vi igen besøge ”Bermuda-firkanten”, hvilket blev udslags-
givende for resultatet - både Carsten Elhøj og Christian Saxe bommede,  

 Kai Willadsen og Steen Hasholt       2. plads M120, stafet 
 

 29. august og 12. september - Feltpistolskydning på Kalvebod 
Som træning op til DM Feltsport var deltagerne to torsdage på Kalvebod og 
gennemføre feltpistolskydninger. 
 

 31. august og 14. september - Afstand/kortlæsning og håndgranatkast 
Som træning op til DM Feltsport blev der på to lørdage trænet hhv. af-
stands-bedømmelse kortlæsning samt håndgranatkast på Bjerget. 
 

 20. september - DM Feltsport i Karup 
AS stillede med ni personer: Bent Hasholt, Birger Hoff, Carsten Elhøj, Car-
sten Sveding, Christian Saxe, Jens Hasholt, Jørgen Tang Nielsen, Kai Wil-
ladsen og Peter Wester. 
Nord for Flyvestation Karup fik deltagerne en meget fair feltpistolskydning. 
Dernæst en lidt krævende afstandsbedømmelse lidt syd for Sjørup, efterfulgt 
af kortlæsning fra toppen af Daugbjerg Dås. Få af kortlæsningsopgaverne 
krævede kompas for at blive løst, og et par af opgaverne havde kun et muligt 
mål. Håndgranat kast og O-løb blev gennemført i Finderup øvelsesterræn.  
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Selvom flere havde løbserfaring fra samme område, så er terrænet nu så til-
vokset, at det er fysisk krævende. 

 Jørgen Tang Nielsen  
      2. plads ÆOB 

 Christian Saxe  
      2. plads VET1 

 Kai Willadsen  
      Danmarksmester VET2 

 Carsten Sveding 
      3. plads VET2 

 Jørgen Tang Nielsen, Christian Saxe og Kai Willadsen  
      Danmarksmester i holdkon 
      kurrence i YOB/ÆOB/VET 

 

 12. og 19. oktober - Biathlon skydning på Bjerget 
Finn Scheibye gennemførte forud for skydningen instruktion i sigtemidler, 
vejrtrækning og tankegang ifm. skydning.  
Det blev til to gode og smukke dage på Bjerget med en masse skydetræning 
- efterfulgt af OTØ-løb. 
 

 2.-3. november Åbent Dansk Mesterskab Biathlon Orientering    (aflyst) 
 

 7. december - Bøftur 
Peter Werling, sidste års vinder af bøftur, var årets banelægger. Peter havde 
lavet en meget fair bane i Rudeskov. Banen udskrevet på papir, som Peter 
havde brugt lang tid på at udklippe, folde og samle til nogle flotte kræmmer-
huse - hvilket i regnvejret kunne give udfordringer med knækkede hanke. 
Emilie og Philip var klart dagens hurtigste løbere, og vandt dermed titlen og 
banelæggeransvaret 2025.  

 

Materielstatus 
Sektionen har indkøbt følgende 

 2 stk. brugte Anschütz Fortner rifler 

 3 stk. Anschütz Fortner rifle 

 7 sæt diopter - så alle sektionens rifler har samme type diopter 

 8 sæt geværremme - så alle sektionens rifler har samme geværrem 

 16 stk. armrem - så to personer kan dele sammen våben 

 3 stk. geværkasser 

 4 stk. 3D-printet anlæg til ældre Anschütz Fortner rifler 

 5 stk. måtter til skydning 

 4 stk. højde og sidde justerbare sigtemidler til CZ Shadow II. 
 
Gymnastiksektionen  
 

Gymnasterne startede i gymnastiksalene på Husum Skole og Kirkebjerg Skole hhv. 
tirsdag og fredag. Flere aflysninger med eller uden erstatningssal grundet bordop-
stilling til terminsprøver - eller manglende vand i baderum! Efter sommerferien Hu-
sum Skole både tirsdag og fredag.  
 

 Annonce i Brønshøj-Husum Avis i januar 2024 gav 3-4 nye medlemmer, så der 
er nu 24 på listen - dog én passiv - og 3 også tilmeldt skydning, men de kommer ik-
ke til gymnastik. 
 

Ca. halvdelen kommer nu fra Brønshøj - Husum området. Som hovedregel 9 - 12 
deltagere pr. træning. 
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 Mail 9. marts udsendt til hele gymnastikholdet om SWOT - analysen. Kun én 
reaktion, - det var Uve Vesterbrandt, der gerne lejlighedsvis vil træde til som træner 
ved Leifs fravær. Uve betingede sig at komme på trænerkursus, og det blev han så 
tilmeldt i efteråret 2024, men kurset blev udsat til primo 2025. 
 

 Leif nedsatte midt på året sit varsel om stop fra 12 til 6 måneder. Sidst på året 
meddelte han så, at han vil stoppe til sommer 2025. En skriftlig henvendelse til en 
navngiven DGF-repræsentant om nyt træner-emne gav ikke resultat, men opfølg-
ning til DGF/DGI på Uve Vesterbrandts kursus har igangsat en procedure foreløbig 
med opslag på Facebook. 
 

 Gymnastiksektionen har udarbejdet dokumentation af 4 pokaler for efterfølgen-
de deponering på Bjerget. To pokaler følger primo 2025. 
 

 Sommerafslutning blev holdt på Bjerget tirsdag d. 21. maj med 17 deltagere. 
 Juleafslutningen blev holdt på Restaurant Hellerup Sejlklub d. 3. sept. med 18 
deltagere. 
 
Hjemmeværnssektionen  
 
2024 har endnu engang været et stille år aktivitetsmæssigt i Hjemmeværnssektionen. 
Bøfturen 2024 blev således et højdepunkt med meget stor deltagelse og udbredt lyst 
til at værdsætte Kjæftens mange opmuntrende forslag. Det blev noteret, at alle 35 års 
jubilarerne mødte op!  

 
Sandbjerginspektionen  
 
I 2024 er den positive udvikling i brug af terrænet om lejren og lejren til såvel forenin-
gens egne aktiviteter som udlejning til medlemmer og gæster fortsat. Der har således 
- også i år - været fuldt stævneprogram for antallet af skydninger. 
 

 Positivt er det, de to årlige arbejdssamlinger er genoptaget. I den forbindelse er 
skorstenene blevet malet og borde/bænke sættene i gårdhaven udbedret. Det nye 
telt i gårdhaven har fået oprullemekanismer, så arbejdet med teltet er nemmere end 
før. 
 

 Opdatering af lejrens maskiner og værktøj er fortsat med anskaffelse af en ATV 
som erstatning for veterantraktoren, en ny trailer og mere batteridrevet værktøj. 
 

 Som afslutning på indbrudssagen fra 2023 har vi fået en aftale med politiet om 
alarmer og opbevaring af våben.  
 

 Plejen af øvelsesterrænnet er forsat i henhold til plejeplanen, hvor inspektionen 
især har kæmpet med vindfælder. Til årets store kratrydning har vi entreret med 
hjælp udefra. Torkild Glavens computerbaserede oversigt over terrænets målepunk-
ter er videreudviklet. 
 

 Vedr. vejen ”Høje Sandbjergvej” er denne periodevis i en ringe forfatning, hvorfor 
der er indledt et arbejde på at afdække mulige løsninger. Ingen af de drøftede forslag 
er accepteret og Foreningen budgetterer med et større beløb i 2025.  
 

 Konklusionen er som sidste år, at såvel lejren som øvelsesterrænet står i fin 
stand. 


